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CONSEJO DE DEPARTAMENTO UNIDAD PREDEPARTAMENTAL 

Fecha 29 de enero de 2020 ACTA NÚMERO 59 

Hora de 

inicio 

16:15 h Hora de finalización:  18:11 horas 

Lugar Facultat de Ciències de la Salut (Sala de Juntas) 

 
 

ASISTENTES 

NOMBRE CARGO 

 

COLECTIVO 

(PDI, PAS, estudiantado) 

Juan Vicente Sánchez Andrés Director PDI 

Rosa de Llanos Frutos Vocal PDI 

Paula Carrasco Espí Secretaria PDI 

Ferran Martínez García Vocal PDI 

Antoni Llueca Abella Vocal PDI 

Manuel Aragonés García Vocal  PAS 

Celia Milagros Sanz García Vocal PDI 

Manuel Bañó Aracil Vocal PDI 

Amparo Ferrandiz Selles Vocal PDI 

Matías Real López Vocal PDI 

Conrado Martínez Cadenas Vocal PDI 

Francisco Herrero Machancoses Vocal PDI 

Margarita Marín Vocal PDI 

Francisco E. Olucha Bordonau Vocal  PDI 

Pablo Baliño Remiro Vocal PDI 

 
 

EXCUSAN LA ASISTENCIA 
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Mº José Sánchez Catalán Vocal 

Lourdes Pardo Mateu Vocal 

Marisa Rebagliato Ruso Vocal 

Vicente Pallarés Carratalá Vocal 

José Manuel Laguna Sastre Vocal 

Eloy Domínguez Mafé Vocal 

Bernardino Roca Villanueva Vocal 

María Muriach Sauri Vocal 

Francisco Ros Bernal Vocal 

Francisca Valcuende Cavero Vocal 

Elena María Sorlí Clemente Vocal 

Ana María Sánchez Pérez Vocal 

Carolina González Vocal 

Pedro José Lorente García Vocal 

Victoria Valls Bellés Vocal 

Cristina Martínez Ramos Vocal 

Francisca Agustín Layunta Vocal 

David Peral Sánchez Vocal 

 
 
ORDEN DEL DIA 

 

 
1. Aprobación, si procede, del acta de la reunión anterior 

2. Informe del director de la Unidad Predepartamental de Medicina y de los representantes 

en las comisiones de la universidad: comisión de investigación, comisión de docencia y 

profesorado, comisión económica, comisión de bibliotecas 

3. Informe de las áreas de conocimiento 

4. Propuesta de Coordinación de área de Medicina 

5. Información sobre las novedades en los criterios de acreditación de la ANECA 
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6. Solicitud de una plaza de Profesor Honorífico para el profesor Vicente Javier Escrig 

Sos 

7. Situación de solicitud de espacios para despachos de profesorado y laboratorios de 

investigación 

8. Aprobación de la creación del área de microbiología y adscripción de Rosa de Llanos 

a la misma  

9. Situación de la activación del área de conocimiento de Psiquiatría 

10. Preparación de propuestas para participar en la Universidad de Mayores 

11. Turno abierto de palabra  

 

 
 
DESARROLLO DE LA SESIÓN 
 
1. Aprobación, si procede, del acta de la reunión anterior. 
 
Se aprueba el acta de la reunión anterior. 
 
 
2. Informe del director de la Unidad Predepartamental de Medicina y de los 
representantes en las comisiones de la universidad: comisión de investigación, 
comisión de docencia y profesorado, comisión económica, comisión de 
bibliotecas  
 
Informe del director de la Unidad Predepartamental de Medicina: 
 
El director del departamento, Juan Vte. Sánchez, informa de: 
 

- La profesora Patricia Palau ha renunciado a su plaza vinculada en la UJI tras 
optar a una plaza de Profesor Titular en la UV. Ha manifestado que tiene 
pendientes TGFs y le gustaría mantenerlos. El director de departamento lo 
hablará con la coordinadora de TFG, Marisa Rebagliato. El director de 
departamento hace constar en acta la felicitación a la profesora Patricia Palau.  

- El Vicerrector de VOAP, Ximo Gual, ha convocado al director de departamento 
para una reunión pero todavía no se sabe que cuestiones se tratarán. 

 
 
Comisión de investigación: 

 
Francisco Olucha ha mandado por correo electrónico el acta de la última reunión de la 
Comisión de Investigación (se adjunta).  
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3. Informe de las áreas de conocimiento 
 
Área de Cirugía:  

Antoni LLueca expone que: 

- Debido a plazas que se han dado de baja, en el Hospital general solo hay 1 profesor 

asociado asistencial (PAA) con 12 alumnos en prácticas, con lo que necesitan más 

profesores asistenciales. 

El director del departamento le indica a Antoni Llueca que redacte un informe y lo 

presentará al vicerrector de Ordenación Académica y Planificación (VOAP).  

- Por otro lado, dos PAA deben cambiar a profesor asociado laboral (PAL). Para realizar 

este paso se tienen que dar de baja y convocar las plazas de PAL. Desde el VOAP han 

indicado que esperaran a junio para convocar las plazas. 

 
4.Propuesta de Coordinación de área de Medicina 

 
El director del departamento, Juan Vte. Sánchez, indica al área de Medicina que se 
nombre otro coordinaor del área tras la baja de  Patricia Palau. 
 
Vicente Pallarés solicita que se trate en el próximo consejo puesto que ha excusado la 
asistencia. 
 
 
 
5. Información sobre las novedades en los criterios de acreditación de la ANECA 

 

El director del departamento, Juan Vte. Sánchez, informa sobre las novedades en los 
criterios de acreditación de la ANECA con respecto a profesores titulares y catedráticos. 
Informa de que hay disponible un documento al respecto. 
Destaca que a nivel de áreas clínicas se considera como mérito la tutoría a residentes 
y la actividad asistencial aunque no esté acreditada por la Universidad. Este último, 
podría ser un agravio con respecto a los (PAL) ya que si que deben acreditar su actividad 
docente mediante certificado expedido por la Universidad.  
 
De este modo, se plantea la necesidad de establecer mecanismos de regulación para 
reconocer el esfuerzo y el trabajo que cada profesor realiza realmente.  
Así pues, se propone realizar una reunión entre los coordinadores de áreas clínicas para 
elaborar propuestas concretas para control de dedicación de profesorado. 
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6. Solicitud de una plaza de Profesor Honorífico para el profesor Vicente Javier 
Escrig Sos 
 
Se aprueba. 
 
El director de departamento plantea una cuestión: 
 
Cuando se solicitó una plaza de Profesor Honorífico para Manuel Baño nos comunicaron 
que la Unidad Predepartamental de Medicina (UPM) tenía derecho solo a uno. Ahora 
hay que argumentar que tenemos derecho a más de uno.  
 
La argumentación de que tenemos derecho a más espacio, debido a los m² asignables 
a PAAs, puede apoyar la cuestión de que tenemos espacio suficiente para otro Profesor 
Honorífico. 
 
 

 
7. Situación de solicitud de espacios para despachos de profesorado y 
laboratorios de investigación 
 
Tras la reunión con la OTOP acerca de las necesidades de despachos y laboratorios de 
investigación se realizó una reunión entre los coordinadores de área para realizar una 
propuesta concreta de solicitud de espacios nuevos y reubicación de los existentes y 
presentarla a vicerrector de Campus y de Investigación.  
 
En esta reunión se acordó solicitar 3 laboratorios de investigación (Microbiología, 
Epidemiología y Salud Pública y Genética) en la planta tercera, en función de las nuevas 
necesidades. Posteriormente se llevará a cabo una reubicación de despachos para que 
los miembros de un área estén juntos y cercanos a los laboratorios de investigación.  
 
Se recoge en acta que se tenga en cuenta la necesidad de laboratorios de investigación 
para áreas clínicas en un futuro.  
 
Se recuerda que los laboratorios de investigación tienen que solicitarse y diseñarse en 
base a una línea de investigación que se vaya a realizar.  
 

8. Aprobación de la creación del área de microbiología y adscripción de Rosa de 

Llanos a la misma  

Se aprueba la creación del área de Microbiología y la adscripción de Rosa de Llanos a 
la misma. 
 
Para ello, se solicitará un informe, mostrando su conformidad al área de Medicina. 
Posteriormente, se aprobará a través de Junta Permanente y se enviará a VOAP 
mediante registro electrónico. 
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Puesto que hasta ahora, la docencia en Microbiología la impartía personal externo a la 
UPM, se plantea una transición con la conformidad de dicho personal. 
 
 

9. Situación de la activación del área de conocimiento de Psiquiatría 

 

Matías Real expone que se han realizado todos los pasos para la creación del área de 

Psiquiatría y que , actualmente, parece que está creada pero no activada. La Comisión 

de Grado tiene que activarla , así que, solicita que le informen al respecto. 

Conrado Martínez explica que la activarán desde el VOAP a partir del 1 de septiembre. 

Informa de que la Comisión de Grado no es la responsable de la activación del área 

sino de la asignación de créditos al área y, de hecho, ya se han asignado los créditos. 

Además, añade que ya se han asignado créditos también al área de Microbiología. 

Manuel Aragonés llamará a VOAP para aclarar si el área de Psiquiatría y Microbiología 

están creadas. 

 

10. Preparación de propuestas para participar en la Universidad de Mayores 

 

Se ha planteado un curso de 30 horas y se abrirá un proceso para plantear 

propuestas. 

 

11. Turno abierto de palabra 

 

- Ferran Martínez explica la suspensión temporal de las prácticas clínicas de Medicina. 
La propuesta se inicia desde gerencia del Hospital General por escasez de material de 
seguridad. Los gerentes de los demás hospitales muestran su conformidad. Así, tras el 
consentimiento de Decanato de la Facultad de Ciencias de la Salud y Rectorado, se 
decide paralizar las prácticas. 
Posteriormente, Conselleria de Sanitat comunica su disconformidad y no aprueba la 
suspención de las prácticas, por lo que se reanudan al día siguiente. 
 
- Matías Real hace constar en acta que, después de haberse reunido con el vicerrector 
Jesús Lancis, el grupo de investigación de Psiquiatría ya está adscrito a la UJI. 
Añade un ruego para que no se olvide el tema, que está pendiente desde noviembre, 
acerca del nuevo nombramiento de la Comisión de Grado y la asignación de créditos de 
prácticas clínicas. 
 
 
 
-Margarita Marín solicita: 
Un técnico de simulación para preparar el muñeco de simulación y las prácticas. 
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Ferran Martínez informa de que Decanato está negociando con Gerencia desde hace 
un año pero no llegan a concretar ya que se necesita dinero para contratar.  
Una plaza de PAA o PAL para llevar el aula de simulación. Esta cuestión se planteó en 
la última reunión de la Comisión de Simulación. 
 
El director de departamento recuerda que las áreas de medicina y cirugía son 
excendentarias y que de cara a la reunión de negociación con el VOAP es difícil solicitar 
nuevas plazas. Por ello, la solicitud de nuevas plazas debe ir acompañada de una buena 
argumentación.  
 
El director de departamento invita a acudir a todos los profesores a la reunión de 
negociación con el VOAP y sugiere que todas las solicitudes vayan acompañadas de 
una argumentación que será presentada en la reunión.  
 
 
Fin del Consejo: 18:11 h 
 

 



Reunió de la Comissió d’Investigació i Doctorat n. 2-2020 que té lloc el dijous 20 de 
febrer de 2020, a les 10.00 h, a la sala de juntes de l'edifici de Rectorat, amb el següent 
ordre del dia: 
  

1. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior. 
s’aprova per assentiment 

 

2. Informe del president. 
 

informe del gerent, canvis en la llei de contractes, es modifica el límit de compres. El 
màxim s’aplica per cada contracte. 15000 € per compra menor, 50000 € per a 
recerca, vinculada a projecte. Es marcarà un llindar de 5000 €, segons al llei per sota 
de 5000 en caixa fixa o assimilable, des d’una unitat de gestió o facultat no central, 
no cal aleshores justificar la necessitat ni el fraccionament. No cal aleshores sol·licitar 
tres pressupostos. Es pot donar publicitat i que el sol·licitant trie. Se li diu al professor: 
1) tres pressupostos o 2) donar-li publicitat, es publica a PLACE i el mínim possible 
(5 dies), si hi ha un proveïdor ja contactat hauria de publicar la oferta a PLACE, sino 
no se li tindria en compte. Es procurarà advertir sobre aquesta modalitat. El procés 
és complex però en general: 15000 general, 50000 recerca.  

 
Seguirà vigent el tema dels acords marc. La compra menor es considera un 
procediment excepcional, tot allò que siga planificable i recurrent, s’hauria de fer 
mitjançant acords marc. El material d’oficina, per exemple, s’està licitant d’aquesta 
manera. 

 
Ivan pregunta sobre els viatges: la clàsula de la UJI ha presentat suposa que encara 
que l’adjucatari és el corte inglès, si es troba una oferta més barata, pot ser aquesta 
l’adjudicataria. No obstant s’ha de demanar ofera a El corte inglès. El que s’intentava 
és no donar-li carta blanca a l’adjudicatari per a que posara els preus que li donara 
la gana.  

 
Reina: sobre la compra d’ordinadors, per internet el podía conseguir més barat però 
segons la legislació no podia comprar-lo. Fins haver recepcionat el bé, no es pot 
pagar. En aquest cas, el sol·licitant demana una indemnització per la compra. És un 
mecanisme que s’hauria d’evitar i sotmetre’s als procediments de la casa.  

 
S’agraiex la compareixença del gerent i la celeritat en la tramitació del procediment 
per a agilizar la tasca del personal docent i investigador. 

 
S’anuncia que hi haurà una altra comissió de titulació a principis de març. 

 
La GVA ha publicat un període per a la modificació de les bases reguladores de la 
convocatòria de projectes d’investigació que eixirà al juliol o això. Una de les novetats 
més significatives és que hi ha un programa SEIGI que va desaparéixer, i per contra, 
en el pla GenT s’ha inclòs un nou programa per a retindre talent. Les ajudes del pla 
GenT de doctorats d’excel·lència exigia que el sol·licitant estiga fora, ara també ho 
podrà sol·licitar personal que estiga dins del sistema universitari, sense l’aval 
d’un premi Jaume I.  

 
En la propera CID es presentarà el reglament de l’escola de doctorat  

 
3. Presentació de la documentació generada en l'estratègia de recursos 
humans per a personal investigador hrs4r. 



 
Presenta la documentació al voltant del codi de conducta europeu per a personal 
investigador. Procediment d’autoanàlisi intern per a revisar les pràctiques en 
investigació, s’ha de generar dos documents GAP analysis i un pla d’actuació per a 
apropar les pràctiques als 40 principis de la carta europea per al personal investigador 
de les institucions que contracten investigadors i entitats que financien recerca. La 
idea és convertir europa en un espai atractiu que permeta la mobilitat dels 
investigadors. Aquest programa arrancà e 2005.  

 
Abarquen  

 
 aspectes ètics i professionals 
 selecció i contractació 
 condicions laborals i seguretat social 
 formació i desenvolupament 

 
La pròpia comissió europea ha establert un procediment per a que les institucions 
s’adhereixquen a aquesta estratègia (HRS4R). Cada vegada s’adhereixen més 
institucions espanyoles. Al capdavall, la UE permetrà emprar un segell per al 
desenvolupament de l’activitat investigadora, per al seu manteniment cal passar 
auditories periòdiques.  
 
Hi ha un comité tècnic del que hi ha quatre representants de cada categoría professional 
(R1-R4, cada nivell d’un centre).Tot el procés està dirigit per la OPAQ.  
 
El procés d’autoavaluació es base en una enquesta anònima a tot el personal 
investigador (GAP analysis).  
 
S’han dissenyat 15 accions que es centraran en les diferències detectades en els 
diferents col·lectius.  

1. coneixement dels principis de la carta europea i facilitar la seua implementació 
en les pràctiques investigadores. 

2. no agafat 
3. facilitar el compliment dels principis de responsabilitat professional i la rendició 

de comptes del personal investigador 
4. publicar un material de benvinguda per al personal investigador  
5. facilitar el  compliment dels principis de responsabilitat professional i la rendició 

de comptes del personal investigador 
6. avançar en el procés de ciència en obert: creació d’una unitat de bibliometria i 

identitat investigadora 
7. Revisar els procediments d’avaluació de la recerca. En el procediment de 

l’avaluació investigadora. S’obrirà l’avaluació de sexenni per als col·lectius 
postdoctorals. Incloure l’activitat artística. 

8. Enfortir les accions de valorització i transferència de resultats de la recerca. 
Incentius per a transferir invencions i aplicacions, valorització de la recerca que 
es fa i que siga socialment útil. 

9. Elaborar un pla de comunicació de la ciència. Elaborar un manual i presentar-lo 
a la comunitat universitària. 

10. Revisar i adequar els procediments de contractació als preceptes de la carta 
europea del investigador. 

11. Millorar l'accés i difusió dels processos de contractació de personal (Euraxess, 
portal internacional).  

12. desenvolupar i implementar un reglament  



13. incidir en els processos de supervisió del personal investigador en formació i 
postdoctoral 

14. millorar les condicions laborals del personal investigador contractat. Modificació 
de contractes predoctorals per a que siga de 4 anys. 

15. implementar una oferta formativa en materia de recerca per a tot el personal 
investigador. 

 
Ivan comenta que des de l’INAM hi ha dos punts: contractació de personal, 
particularment extracomunitaris,, l’aspecte de l’anglès per la comunicació fluïda amb 
aquest personal, un altre tema que són el personal contractat amb càrrec a projecte, 
que no estan considerats en cap estament de la universitat. En el cas del personal 
internacional, s’intenta generar un punt que el personal que aconsegueix una Grisolia, 
que aconsegueix un contracte vinculat a un projecte, puga adreçar-se a través de la ORI 
i que reba atenció adequada. Jesús contesta que és un problema que afecta a tot el 
sistema universitari valencià. Ivan insisteix en que hi ha una manca de personal per a 
atendre aquestes necessitats.  
 
Alberto pregunta sobre el reforçament de criteris per a valorar l’activitat artística i qui és 
la persona o persones implicades. Contesta Jesús que s’està treballant de la comissió 
de registre de grups, i és Odet Moliner la persona. Es vol categoritzar l’activitat artística 
per a trobar un ‘forat’ on clavar-la i equiparar-la a la resta de producció científica, seguint 
els criteris de la CNEAI.  
 
Paco Olucha consulta sobre el professorat contractat laboral o asistencial, que no 
pertanyen al nucli de la universitat però d’alguna manera col·laboren i, inclús, quan 
publiquen pose el nom de la universitat. Sol·licita que es considere aquest col·lectiu per 
a integrar-lo en l’esquema de personal. Jesús contesta que aquest col·lectiu no s’ha 
inclòs perquè no és el focus de l’estudi i es pretenia evitar que la seua inclusió 
desenfocas l’objectiu de l’estudi. 
 
Intervé Félix Hernández, recomana que es vaja en compte amb les accions pel tema 
d’auditories i comenta una qüestió en que s’ha de reforçar la gestió de la investigació i 
li preocupa particularment tot allò que té que veure amb projectes, contractes, que venen 
amb finançament estranger en els que no acaba d’haver una sistemàtica ben establerta 
i que no s’ha reforçat l’aspecte de la comunicació en anglès i que s’hauria de fer de 
forma immediata. Demana la implantació de mecanismes per a la correcta gestió de 
projectes finançats per entitats estrangeres i sobretot millorar la capacitat de 
comunicació amb entitats estrangeres, en anglès. Jesús contesta que es va generar una 
unitat de gestió amb un volum d’activitat molt elevat. 
 

4. Informe anual, corresponent a 2019, del Registre de Grups d'Investigació. 
 

Pren la paraula Ismael, presenta l’informe del registre de grups d’investigació de la 
universitat Jaume I.  

 
Hi ha 3 baixes que no superen l'avaluació, hi ha 5 altes i un total de 177 grups. En la 
UJI predominen els grups petits (1-3 persones) i amb cap persona en formació. 

 
Comenta Rafa Ballester, que troba a faltar l’activitat investigadora realitzada per IPs 
fora de la UJI en l’informe presentat. 

 
Aurelio comenta que no s’ha inclòs el volum i distribució de recursos captats. 
Suggereix que la presentació gira al voltant de cinc àrees on ciències i enginyeria van 



separades, quan la distribució en la universitat sols considera quatre centres. Jesús 
contesta que en l’AEI hi han aquests panels i no altres, és el que s’ha seguit.  

 
Comenta Reina, sobre la reflexió que sorgeix arran d’aquest informe. Jesús té una 
opinió particular, i és que la oferta de la universitat està molt fragmentada, i això 
dificulta la captació de recursos. Diferents comissions han indicat que la UJI hauria 
d’aglutinar en àmbits de recerca més grans. 

 
Els mecanisme d’avaluació i acreditació requereix independència investigadora i això 
va en contra de la creació de grups grans. 

 
5. Aprovació, si escau, de creació de la línia d'R+D+I “Laboratori d’Anàlisi 
de Residus de Plaguicides”. 

 
Felix Hernandez explica la sol·licitud, a l’empara d’una normativa que permet crear 
una línia d’investigació focalitzada en una qüestió molt concreta i que permeta el 
desplegament de línies de finançament i gestió pròpies. Dins del IUPA hi ha un 
laboratori certificat que permet que una entitat externa puga sol·licitar l’avaluació de 
mostres i que actúe com a referència. Aquesta estructura genera unes necessitats 
que s’han d’atendre a nivell de gestió. Felix indica que el LARP està certificat des de 
2001 i que ha permes la implantació d’un sistema de qualitat, per a la realització 
d’estudis subectes a inspecció externa, encarats a l’autorització de productes 
fitosanitaris, amb montants molt variables (8000-12000 €). Aquesta activitat requereix 
fons quantiosos per al manteniment de l’instrumental analític. Aquesta línia facilitarà 
l’ús d’aquests fons per al manteniment d’instrumentació. Es mantindran alguns 
contractes individuals per al manteniment de l’activitat.  

 
6. Assumptes de tràmit. 
7. Torn obert de paraules.   

Ivan comenta que fa un any es va obrir una inciativa amb la línia del canvi climàtic i 
es van prioritzar un parell de línies: urbana i agrícola. Pregunta en quin estat està 
aquest projecte. 

 


